
Информация 

за състоянието на масово-политическата работа на Градския комитет на 

Отечествения фронт-Кюстендил сред циганското население в кв."Левски" 

Кюстендил,[1969 г.]  

 

В борбата за изпълнение на важната и отговорна задача поставена както V, така и 

от VI конгрес на Отеч. фронт за изграждане на новия човек - строител на социализма и 

кoмунизма, определен дял има и работата на Отеч. фронт сред циганското население. 

Най-важен дял от работата сред малцинството е масово-политическата работа. 

Това определя и задачите, които са стояли пред ГК на Отеч. фронт: 

1. Организационното укрепление на ръководствата в квартала 

2. Подобряване на масово-политическата работа. 

ГК правилно прецени, че качеството може да се организира и провежда масово-

политическа работа само от организационно укрепнали ръководства. За целта още по 

време на годишно-отчетна кампания през изтеклата година ГК положи усилия в 

ръководствата да бъдат избрани най-активните. В квартала съществуват 8 низови 

организации, като 5 от председателите са членове на БКП, а само 3 са безпартийни. За 

подобряване работата на ръководствата ГК организира среща с тях, а на няколко пъти и 

с целия актив. Провеждани са инструктивни съвещания на ръководствата, като на два 

пъти сам Таир Таиров е давал подробни указания за работата на ръководствата в 

квартала. Провеждан е индивидуален разговор с председателите на низовите 

организации с цел да им се помогне в работата. Въпреки положените усилия за 

укрепване на ръководствата, резултатите са крайно незадоволителни. Потърсихме 

помощ от ППО квартала. Същата проведе събрание, на което кварталния комитет влезе 

с преценка за работата на всички председатели-комунисти и се забелязаха мерки за 

подобряване на същата. Тъй като 5 души от председателите са магазинери в квартала и 

работното им време е такова, че трябва до късно да стоят на работа в магазините то 

работата им като председатели се затормозява. ГК съвместно с партийното бюро в 

квартала и училищното ръководство в квартала набелязаха мероприятия за подобрение 

работата на ръководствата. В тези мероприятия се предвижда и подмяна на неудачно 

избраните членове. 

Каква масова-политическа работа по организации е извършена? 

В част на 9.IX. са проведени махленски беседи с готови доклади. В чест на 

предстоящият конгрес се проведоха събрания по низови организации на тема: " Ролята 



и значението на Отеч. фронт ". След работата на конгреса на Отеч. фронт трябваше да 

се запознаят хората от квартала с неговите решенията и предстоящите задачи. В чест на 

25-год. на Отеч. фронт са проведени събрания по низови организации с кратки 

литературно-музикални програми от учениците. По вина на ръководствата за 1юни - 

Международния ден за защита на децата не се проведоха събрания. На проведените 

събрания в чест на 9.IX. не бяха осигурени програми и липсваше каквато и да е било 

тържественост, което е слабост както на ръководствата така и на ГК на Отеч. фронт, но 

и училищното ръководство също търпи критика в това отношение. В част на ВОСР бе 

изготвен доклад на тема: "Великата окт. социал. революция и значението на българо-

съветската дружба ", който бе изнесен по организация. Добре бяха организирани и 

масово посетени събрания по низови организации с доклад на тема: " Рамо до рамо с 

Виетнам ". В чест на 90-год. от освобождението на България с помощ на учителите от  

училището се проведоха събрания по низови организации с изключение на 2 орг. 

ГК на Отеч. фронт е организирал с кварталния комитет 10 по-крупни 

мероприятия в квартала: 

Тържествено събрание в чест на 1 май. 

Информация по международно положение - докл. Т. Тайров. 

Решенията на Шестия конгрес на Отеч. фронт и предстоящите задачи 

Докл: Милованска 

Среща на отечественофронтовците в квартала с активните борци живущи в 

квартала у двамата окръжни съветника също акт. борци - Б. Игов и П. Миланов. 

Срещата се проведе в навечерието 23-год. от победата на 9.IX. 

Положението в Близкия  Изток - Докл: Клинков 

В чест на 50-год. на ВОСР на организираното общо-квартално събрание д-р 

Стойчев разказа впечатления от посещението си в СССР. На същата годишнина бе 

посветен лекторията, на която бе прожектиран  филм "Ленин през 1918 г." с докл. 

Маргин. С голям интерес се посреща събранието, на което Т. Таиров говори за 

участието на циганите в строителството на социализма. Изобилието на примери, които 

той сочеше заинтересоваха слушателите. 

За разясняване на постановленията от 23.XII.67 г. бе организирано общо-

квартално събрание с докладчик Д. Орловски, но събранието бе провалено поради 

слаба посещаемост. 

Ако се съди по броя на проведените общо-квартални мероприятия те не са малко, 

но изиграли ли са ролята си и каква е ползата от тях? С право може да се каже, че тези 



мероприятия бяха добре организирани и проведени. Слабо може да се отчете 

незадоволителното посещение от страна на циганите. Особено трудно се събират 

жените  на тези квартални мероприятия, което трябва да се има в предвид в бъдещата 

работа. При организирането на общо-квартални мероприятия голяма трудност се среща 

поради липсата на помещения. Често пъти трябва по няколко дни наред де се водят 

преговори с кинефикация, за да може да се осигури салона на кварталното читалище. 

Същата трудност срещат и ръководствата на низовите организации, тъй като няма 

клубно помещение /ако се изключи стаята на пълномощника/. 

За всички гореизброени дати са подготвени материали, които са около 150 на 

брой. Броя на изготвените нагледни материали не е малък, но какво е въздействието им 

върху хората? Често пъти са неугледни с много правописни грешки, а учителите могат 

и трябва да окажат и тук помощ. 

Важен дял от масово-политическата работа е организирането на просветната 

година. С цел месец закъснение приключи в квартала просветната 1966-67г. / в края на 

май/. Организиран бе курс по шев с жените, с цел да се повиши битовата им култура. 

Заниманията масово се посещаваха от жените. Заниманията се водеха вечер в учебна 

стая в училището. Поради стекли се обстоятелства курсът не можа да приключи 

заниманията си, въпреки повишеният интерес в жените. 

И през настоящата просветна година там се  изграждат във всяка низова 

организация по едно звено. Общо в квартала са обхванати 250 слушатели. За 

пропагандисти се използват учители. Отпочването на просветната година пак закъсня, 

като навреме отпочнаха само 4 звена. Наложи се да се вземат допълнително мерки. С 

помощта на др. Масларски бе направена проверка, кои учители са по - собствени. 

Набелязаха се допълнително мероприятия, подбраха се най-добрите и свободни 

учители, които отпочнаха работа и до момента работят много добре. Заниманията са 

проведени на график до момента. 

Тематиката е разнообразна, като се подбира така, че да спомогне на повишаване 

културата в бита на хората, за даване елементарни познания за възпитанието на 

подрастващите, правилна ориентировка  по някой въпроси от вътрешен и 

международен характер, здравни беседи и др. 

Говорейки за политическата работа в квартала, ще трябва да се засегне въпроса за 

образованието на хората /главно младежите/. 

 

Отечествения фронт води разяснителна работа сред родителите за създаване 



стремеж за по-високо образование на техните деца. 

Кварталния комитети ГК оказват помощ при настаняване в различни училища на 

завършилите 8 клас ученици. Целта е броят на тези деца ежегодно да нараства, а 

постъпили в гимназии и техникуми да се запазят от отпадане. 

Слабост, която сме допускали е, че малко сме се погрижили за организиране на 

събрания, на които да каним по-отговорни другари за докладчици. В момента с жените 

се провеждат кръжоци с педагогическа тематика. 

За подобряване масово-политическата работа са изработени мероприятия от ГК 

съвместно с ППО, училищното ръководство и квартални комитети при квартал 

"Левски". 

 

ДА-Кюстендил, ф. 662 , оп. 1, а. е. 37 л. 1-4 

 

 


